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پزشکانی که بجای هزینه درمان، سکه و دلار طلب میکنند!
برخی اظهارات مبنی بر این است که بعضی پزشکان بجای هزینه های درمان دلار و سکه از بیماران طلب می کنند که سازمان نظام پزشکی با این
اقدامات مخالف است؛ البته در این زمینه گزارشی به سازمان نظام پزشکی واصل نشده است، اما قطعا اگر گزارشی در این زمینه به ما برسد، رسیدگی

<;br&#47;><br&#47>.میکنیم

به گزارش سایت خبری پرسون، دکتر محمد رییسزاده در پاسخ به سوالی درباره وضعیت مالیات پزشکان و اقدامات انجام شده در این زمینه برای سال
جاری، گفت: در این زمینه جلساتی با دوستانمان در سازمان امور مالیاتی کشور داشتیم. در مجموع مطمئن باشید که شاغلان حوزه سلامت یکی از
خوشحسابترین مودیان کشور هستند. زیرا وضعیت بازار کارشان شفافتر از جاهای دیگر است و درصد بالایی از آنها در سیستمهای دولتی، هیات

علمی، مراکز وابسته به درمانگاههای دولتی اشتغال دارند و حساب و کتابشان مشخص بوده و مالیاتشان کسب میشود، مانند کارمندان دولت.

وی افزود: سایر کارکنان حوزه سلامت هم که در مطبها، بیمارستانهای خصوصی و کلینیکها فعالیت میکنند نیز حساب و کتابشان مشخص است.
بنابراین وضعیت مودیان حوزه سلامت، به نسبت سایر اقشار یا مانند بقیه است یا بهتر است و قطعا بدتر نیست.

فرار مالیاتی در همه صنوف وجود دارد، در پزشکی برجستهسازی شده

رییسزاده با بیان اینکه قطعا در همه صنوف فرار مالیاتی داریم، گفت: ممکن است در صنف پزشکی و حوزه سلامت هم فرار مالیاتی داشته باشیم.
بسیاری از صنوف در کشور هستند که اصلا نمیتوان متوجه شد که فرد چقدر کار کرده است. اما به دلایلی در حوزه پزشکی این مباحث مقداری در
رسانهها به اشتباه برجستهسازی شده و اعداد و ارقامی اعلام کردند که مطلقا این اعداد صحیح نیست. اصلا کسی نمیتواند این عدد را محاسبه کند.
تنها با یک ضرب و تفریق روی کاغذ به عددی رسیدند که اصلا واقعی نیست. قطعا وضعیت مودیان مالیاتی در حوزه سلامت مانند سایر اقشار بوده و
حتی تا حدودی منظمتر است. این موضوعی است که رییس سازمان امور مالیاتی نیز اعلام کردند و گفتند پزشکان جزو مودیان خوشحساب مالیاتی

هستند.

ضوابط نامشخص و برخوردهای سلیقهای در حوزه مالیاتهای پزشکی

مالیاتهراسی پزشکان

وی ادامه داد: در عین حال ما دو درخواست داریم و دو موضوع را پیگیری میکنیم؛ یکی اینکه واقعا اخذ مالیات از حوزه سلامت و پزشکان واقعا شفاف
شود. همکاران ما به دلایل متعدد واهمه و ترس دارند و مالیاتهراسی وجود دارد. زیرا بعضا وقتیکه به ادارات مالیاتی مراجعه میکنند، واقعا گرفتار
میشوند. اخذ مالیات از پزشکان شفاف نیست و کسی هم که صادقانه و خالصانه میخواهد برود و مالیات بپردازد، واقعا اذیت میشود. ضوابط
مشخص نیست، خیلی اوقات برخوردها سلیقهای است و گاهی اوقات گرفتاری های فرآیندی و قانونی وجود دارد. ما همکارانی داریم که تماس میگیرد
و میگوید نمیدانم چه کنم. این مباحث وجود دارد. بنابراین اخذ مالیات از پزشکان باید شفاف و دقیق شده و پزشکان بدانند که چقدر باید مالیات

دهند.

واکنش به ماجرای پزشکانی که بجای هزینه درمان، سکه و دلار طلب میکنند

رییسزاده همچنین گفت: ضرایب مالیاتی ما را در سالهای مختلف بالا و پایین میکنند. به عنوان مثال یک ضریب اینتاکد وجود دارد؛ یک سال ۴۲
درصد از درآمدها مشمول کسورات مالیات میشد و بعد متوجه شدیم که در سال ۱۳۹۹ این میزان به ۷۲ درصد رسیده است. اینکه چرا این اتفاق افتاده،

نمیدانیم. گاهی این شفاف نبودنها به ویژه در دورههای قبلی، منجر به سردرگمی همکارانمان میشود که باید شفاف شود.

پزشکان باید مالیاتشان را پرداخت کنند

معافیت مالیاتی پزشکی نداریم

رییس کل سازمان نظام پزشکی ادامه داد: از طرفی هم معتقدیم که جامعه پزشکی نیز باید به صورت شفاف مالیاتهایشان را پرداخت کنند، کارتخوان
نصب کنند و بر اساس حساب تجاری خودشان به صورت منطقی و شفاف مالیاتشان را پرداخت کنند. ما طرفدار این موضوع هستیم و همکارانمان را
هم ترغیب و تشویق میکنیم و در عین حال نظارت هم میکنیم که این کار انجام شود، اما دو سویه است؛ یعنی همانطور که این انتظار درست وجود
دارد که همکاران ما کارتخوان داشته باشند و حتما مالیاتهایشان را بپردازند، همانطور هم ادارههای مالیات باید قوانینشان شفاف باشد و پزشکان

بدانند که حساب و کتابشان به چه صورت است.



برخوردها در این زمینه به شدت سلیقهای، متناقض و متفاوت است. افرادی هم که فرار مالیاتی دارند که از کشور فرار نکردند، ساختارهای مالیاتی راهکار
تعریف کرده و مالیاتشان را دریافت کنند. ما ضعف داریم و نمیتوانیم این کار را انجام دهیم. مقصر درصدی از این موضوع، پزشک است؛ اما درصدی از
خطا هم متوجه ساختاری است که نمیتواند شفاف مالیات دریافت کند. نباید همه چیز را به گردن جامعه پزشکی انداخت. در عین حال چیزی هم به

عنوان معافیت مالیاتی نداریم.
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رییسزاده درباره گزارشاتی مبنی بر برخی دریافتهای خارج از تعرفه برخی پزشکان و همچنین اظهاراتی مبنی بر درخواست غیرریالی برخی مطبها و
مراکز درمانی و از جمله دریافت سکه یا دلار به ازای هزینه درمان، گفت: سازمان نظام پزشکی با این اقدامات مخالف است. در این زمینه گزارشی به
سازمان نظام پزشکی واصل نشده است، اما قطعا اگر مواردی وجود داشته باشد، ما با چنین اقداماتی مخالفیم و اگر گزارشی در این زمینه به ما برسد،

رسیدگی میکنیم.

وی افزود: قطعا درصد چنین تخلفاتی متفاوت از سایر صنوف جامعه نیست، اما همان حداقلهایش هم قطعا زیبنده جامعه پزشکی و هیچ قشری
نیست. سازمان نظام پزشکی طبق قانون مصوب مجلس وظیفه رسیدگی به شکایات را دارد و اگر کسی در این زمینهها شکایت کند، ما بررسی میکنیم.
معاونتهای درمان دانشگاههای علوم پزشکی وظیفه نظارت دارند، هم ساختار و قانون آن را دارند و هم نیروی انسانی آن را در اختیار دارند. سازمان
نظام پزشکی نه به لحاظ قانونی و نه به لحاظ لجستیکی، این وظیفه را برای نظارت و سرکشی ندارد، اما اگر شکایتی واصل شود، حتما پیگیری میشود.

وی در این باره افزود: سیر بررسی دریافتهای خارج از صورت حساب در بیمارستانهای خصوصی هم به همین صورت است و نظارت بر عهده معاونت
درمان دانشگاههای علوم پزشکی است که با حضور نیروهای تعزیرات در کمیسیون ماده ۱۱ بررسی کرده و نهایتا شکایت و جمعبندی را به سازمان نظام

پزشکی ارسال میکنند و سازمان نظام پزشکی در هیاتهای انتظامی بررسی و برخورد میکند.
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رییسزاده درباره اخباری مبنی بر طرح تنفس مالیاتی برای اصناف، گفت: به طور کلی قرار شد که یکسری تراکنشهای قبل از سال ۱۳۹۹ را بررسی نکنند،
اما بحث تنفس در این حوزه مطرح نشده است.

صدور ۱۳۰ هزار امضای الکترونیک برای پزشکان

۳ روش استفاده پزشکان از امضای الکترونیک

رییس کل سازمان نظام پزشکی کشور در ادامه مصاحبه خود با ایسنا، در پاسخ به سوالی درباره وضعیت نسخه الکترونیک نیز گفت: وظیفهای که در
قانون بودجه ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ برای سازمان نظام پزشکی دیده شده، اصالتسنجی امضای الکترونیک بود که کار انجام شد.

کارت هوشمند امضای الکترونیک صادر شده و اکنون بالای ۱۳۰ هزار کارت صادر شده و در این زمینه بهروز هستیم و عقبماندگی نداریم؛ به طوری که هر
یک از همکاران که درخواست کنند، کارت امضای الکترونیک بلافاصله صادر میشود. علاوه بر آن یک اپلیکیشن موبایلی هم هست تا امضای الکترونیک
بتواند از طریق این اپلیکیشن به سامانه وصل شود که این را هم طراحی کردیم و تا پایان خرداد ماه عملیاتی میشود. یک روش دیگر هم با USB ست

که در حال طراحی است. بر این اساس همکاران میتوانند با هر سه روش از امضای الکترونیکشان در سامانه نسخه الکترونیک استفاده کنند.

وی با بیان اینکه سازمان نظام پزشکی ۳۵۰ هزار عضو دارد، گفت: ممکن است همه این اعضا کار نسخهنویسی نداشته باشند. در عین حال ۱۶۰ هزار
پزشک داریم که با احتساب دندانپزشکان بالای ۲۰۰ هزار نفر هستند و تاکنون ۱۳۰ هزار امضای الکترونیک صادر کردهایم. سه روشی که اعلام کردم آماده
اجرا است. حال باید نرمافزارش با نرمافزار نسخه الکترونیک بیمه سلامت و تامین اجتماعی هماهنگسازی شود تا قابلیت اجرا را داشته باشد. پیگیریم و
کار را تا حدود زیادی انجام دادیم و هماهنگی هم دارد انجام میشود. وقتی همه اعضای ما به امضای الکترونیک مجهز شدند، هماهنگیها هم انجام

شده و میتواند کامل اجرایی شود که برای امنیت نسخه الکترونیک بحث زیرساختی و اساسی است.

چالشهای نسخه الکترونیک

رییسزاده اظهار کرد: نسخه الکترونیک قانونی است که باید در کشور اجرایی شود، اما بحث این است که هر دو طرف یکسری تعهدات دارند؛ یعنی
سازمانهای بیمهگر باید یکسری امکاناتی را آماده میکردند و جامعه پزشکی هم تعهداتی دارند که وارد این سامانه شوند.

در برخی از برههها و زمانها این موضوع یکطرفه شده است. یعنی سامانه نسخه الکترونیک مشکلات فراوانی دارد و همکار ما که در مطب نشسته و
باید فکر و ذهنش صرف ویزیت بیمار و توجه به مشکلات بیمار و ارائه تشخیص و درمان شود، چالشی بزرگتر برایش ایجاد شده و آن هم اینکه سامانه

چطور کار کند.

در عین حال مشکلات نرمافزاری بسیار زیادی هم وجود دارد؛ به طوری که برخی همکاران ما یک اپراتور گرفتند و ماهانه پنج تا شش میلیون هم حقوق
میدهند تا این اقدام را انجام دهند. در حالی که این وظیفه را ندارند. بنابراین هر دو طرف باید به تعهداتشان عمل کنند. در برخی موارد به اعضای
جامعه پزشکی فشار آمده و همکارانمان دارند اذیت میشوند. سازمانها باید تسهیلاتی را ایجاد کنند. در عین حال مشوق خاصی به همکاران ما داده

نشده است.
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پرداختهایی که آنلاین نشد

وی تاکید کرد: در عین حال بنا بر این بود که پرداختها به پزشکان هم آنلاین شود که آنطور که باید و شاید انجام نشده و در نسخه الکترونیک هم
تاخیراتی در پرداختها داریم.


